

Title (en)
Tunnel boring machine

Title (de)
Tunnelvortriebsmaschine

Title (fr)
Machine de creusement d'un tunnel

Publication
EP 1281835 A1 20030205 (FR)

Application
EP 02291730 A 20020709

Priority
FR 0110466 A 20010803

Abstract (en)

The tunnelling machine has a front shield (3) with a cutting head (4) and vertical panel (3a) forming a working chamber (6), and a bentonite feed assembly (10) with one duct (11) fixed to the tunnel wall and another (12) connected to the shield. The assembly incorporates a shutter (20) actuated by a pressure fluid so that it moves between a retracted position allowing the bentonite to flow between the first and second ducts and a position in which the first duct is closed to halt the flow of bentonite and allow an additional section of duct to be fitted.

Abstract (fr)

L'invention concerne une machine de creusement d'un tunnel comportant un bouclier frontal (3) déplaçable en translation et portant une tête de coupe (4) et un ensemble (10) d'alimentation en bentonite qui comprend un organe d'obturation (20) déplaçable au moyen d'un fluide sous pression entre une position escamotée, libérant le passage de la bentonite entre une première et une seconde canalisations (11, 12) fixes et une position de fermeture de la première canalisation (11) pour arrêter le passage de la bentonite et permettre le montage d'un tronçon de canalisation fixe à la suite de ladite première canalisation (11). <IMAGE>

IPC 1-7
E21D 9/08; E21D 9/06

IPC 8 full level
E21D 9/06 (2006.01); **E21D 9/08** (2006.01); **E21D 9/087** (2006.01)

CPC (source: EP)
E21D 9/0621 (2013.01); **E21D 9/08** (2013.01); **E21D 9/0873** (2016.01)

Citation (search report)

- [A] US 4072021 A 19780207 - YAMAZAKI HIRONOBU
- [A] US 5203614 A 19930420 - ROBBINS RICHARD J [US], et al
- [A] GB 1573946 A 19800828 - TEKKEN CONSTR CO
- [A] DE 3125644 A1 19830113 - WAYSS & FREYTAG AG [DE]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 1998, no. 04 31 March 1998 (1998-03-31)
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 2000, no. 23 10 February 2001 (2001-02-10)

Cited by
FR3098565A1; US11841102B2; WO2021005170A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR

DOCDB simple family (publication)
EP 1281835 A1 20030205; FR 2828233 A1 20030207; FR 2828233 B1 20031219

DOCDB simple family (application)
EP 02291730 A 20020709; FR 0110466 A 20010803